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ZIRONA.ORG
Građanska inicijativa za razvoj otoka
Drvenika Velog

“Drvenik Veli - otok koji može omogućiti

život vrijedan života!”

NAŠA VIZIJA

Svaki čovjek koji stupi na otok Drvenik Veli
ima i razvija poštovanje prema otoku i
postaje sastavni dio otoka, o životu otoka
brine kao o svom vlastitom.

Na otok donosi najbolje što ima u svojoj
duši, pomaže svima u svemu kako najbolje
može i zna, poštuje povijest, razmišlja o
budućnosti, u sadašnjosti djeluje.

Svaki čovjek koji je došao na ovu stranicu
donosi svoju dobru volju a ako ima i želi
može podijeliti dobrovoljno svoje znanje,
iskustva, ideje, uspomene, umjetnička i
zanatska djela, pozitivna razmišljanja i sve
što misli da bi obogatilo i razvilo život otoka
Drvenika Velog.

ŠTO JE ZIRONA ORG?

Zirona.org je građanska inicijativa za razvoj
otoka Drvenika Velog, to je dobrovoljna
inicijativa stanovnika i zaljubljenika u otok
koji vole otok, život na njemu i oko njega.

Zirona.org ne pripada ni jednoj političkoj
stranci. To je dobrovoljna grupa ljudi
raznolikoga obrazovanja i profesija iz
Hrvatske i raznih krajeva i zemalja te
različitih političkih opredeljenja, koji se po
potrebi sreću, rade i razilaze do sljedećeg
projekta. Entuzijasti!

Zirona.org inicira, provodi i objavljuje
peticije, ankete i provodi crowdfunding za
projekte koji služe općoj dobrobiti, zaštiti
krajobrazne cjeline otoka i održivom razvoju
otoka Drvenika Velog.

NAŠI CILJEVI

● Zaustavljanje devastacije otoka
● Iniciranje sveobuhvatne zaštite

krajobrazne cjeline otoka
● Podrška oblikovanju “Strategije

održivog razvoja otoka Drvenika
Velog” sukladno zakonima RH

● Transparentno informiranje javnosti o
koracima administracije (države,
županije, općine) u vezi s tim
pitanjima

● Evaluacija primijenjenih zakona na
otoku

● Informiranje o daljnjim aktivnostima
naše Građanske inicijative

● Dobrovoljna podrška drugim
građanskim i ostalim inicijativama
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ŠTO ŽELIMO?

Želimo stanovnike Drvenika Velog i
posjetitelje pozvati i motivirati za
participaciju u našoj građanskoj inicijativi
tako da se pitanja važna za život na otoku
uzmu u obzir prilikom donošenja lokalnih
zakonodavnih akata, odluka i rješenja od
strane tijela koja ih donose.

Želimo da stanovnici i posjetitelji aktivno i
slobodno sudjeluju i utječu na sve sfere
društvenog djelovanja, pogotovo kada se
vidi i osjeća...da bi se njihove potrebe
trebale uzimati u obzir u političkim odlukama
i da bi išle u smjeru poboljšanja kvalitete
njihova života.

Želimo podržati lokalnu vlast u njenom
djelovanju i pri tome želimo da nas shvate i
prihvate kao sastavni dio demokratskog
procesa. Osnovni cilj takvog djelovanja je
jačanje demokratskih institucija u društvu uz
istovremeno povećanje društvenih resursa u
lokalnoj zajednici, te spremnosti njenih
članova da djeluju zajedno za opće dobro.

KONTAKT

Kome se mediji mogu obratiti?
Mi smo građanska inicijativa koja se sastoji
od mnogo ljudi. Naš kontakt za medije se
mijenja ovisno o aktivnosti kojom se
trenutno bavimo, o čemu ćemo obavještavati
medije putem priopćenja.

Za sva pitanja, možete nas kontaktirati
putem našeg obrasca:
www.zirona.org/kontakt

ZIRONA.ORG
Građanska inicijativa
za razvoj otoka Drvenika Velog
21225 Drvenik Veli

info@zirona.org
www.zirona.org

instagram @zironaorg
twitter @zironaorg
youtube @zironaorg
facebook @zironaorg

http://www.zirona.org
http://www.zirona.org
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OBAVIJEST MEDIJIMA

za peticiju protiv lovišta
27.08.2020.

Obavijest o iniciranoj peticiji

31.08.2020.
Obavijest o rezultatima peticije

za anketu
21.03.2021.

Obavijest o otvaranju ankete za
Strategiju održivog razvoja otoka
Drvenika Velog

03.05.2021.
Obavijest o rezultatima ankete za
Strategiju održivog razvoja otoka
Drvenika Velog

za očuvanje okoliša/ Natura
2000 i EU Water Framework
09.06.2021

Obavijest: Neviđeni ekocid na Drveniku
Velom kod Trogira!

za šetnicu protiv prometnice
18.08.2021

Obavijest: Hoćemo šetnicu, a ne
prometnicu!

31.08.2021
Otvoreno pismo Gradonačelniku Grada
Trogira gospodinu Biliću od Zirona.org -
Građanske inicijative za održivi razvoj
otoka Drvenika Velog

peticija za izmjenu i dopunu
prostornog plana
26.09.2021.

Obavijest o iniciranojpeticiji

za očuvanje okoliša/ Natura
2000 i EU Water Framework
25.05.2022.
Obavijest: Ne bacaj kamenčić a kamoli

kamen u more, bože sačuvaj

5G mreza
09.09.2022.

Obavijest: Nevidljivi ubojica

Novi zakon o pomorskom
dobru
06.07.2022.

Obavijest: Zašto je Hrvatskoj potreban
zakon za učinkovitu zaštitu obale i
podmorja na primjeru otoka Drvenika Velog -
uvala Krknjaši?

za očuvanje okoliša/ Natura
2000 i EU Water Framework
28.03.2023.

Obavijest: Proglasimo i službeno anarhiju
na Drveniku Velom!

Mjesni izbori 07.05.2023
22.04.2023.

Obavijest: Nezavisna Lista Grupe birača
Lovorka Kostović na izborima 07.05.2023.
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godine za Mjesni odbor na Drveniku Velom
-sa srcem i tutta forza poziva ‘Ajmo za
Drvenik’



5

OBAVIJEST MEDIJIMA
22.04.2023: Nezavisna Lista Grupe birača Lovorka Kostović na izborima 07.05.2023.
godine za Mjesni odbor na Drveniku Velom -sa srcem i tutta forza poziva ‘Ajmo za
Drvenik’

Dr. med. Lovorka Kostović, nositeljica nezavisne liste na Drveniku Velom, zajedno s
istinskim ljubiteljima otoka, kandidira za vijeće Mjesnog odbora Drvenik Veli, na izborima
07. svibnja 2023.

Nezavisna lista - Ajmo za Drvenik! sastoji se od ljudi raznih obrazovanja i profesija, te
različitog političkog opredjeljenja.

Sa Lovorkom Kostović na listi su Davor Čulić, Goran Mlačić, Silvija Sokol i Ljilja Šimić

Cilj im je, zajedno sa svim Drvenčanima, doprinijeti poboljšanju svog otoka koje će ga
učiniti ljepšim, urednijim i vrijednijim za suživot stanovnika te vratiti svoje raseljene
rođake i prijatelje "didovini".

Lovorka Kostović: “Na svojim iskustvima smo uvidjeli kolika je važnost građanskih
inicijativa, a isto tako i kolika je zapreka tome što politička djelovanja političkih aktera
nemaju sluha za participativnu demokraciju i sudjelovanja građana u tim procesima.

Zato želimo djelovati kao vijećnici Mjesnog odbora te aktivirati, poticati i motivirati naše
Drvenčane da nam se obraćaju sa problemima, pitanjima i prijedlozima o načinu kako
nešto unaprijediti.

Želimo transparentno komunicirati o svim zbivanjima na otoku te na takav način poticati
otočno civilno društvo na aktivno djelovanje.

Nismo politička stranka koja se želi boriti za svoje pozicije i pozicije koristiti samo kao
titule ili za vlastitu korist, već je naša odluka o aktivnom djelovanju u lokalnoj politici
potaknuta razlogom da postignemo poziciju koja bi bila sredstvo za lakše djelovanje u
očuvanju kulturne baštine i poticanje održivog zelenog razvoja otoka Drvenika Velog.
Isključivo zakoniti, kontrolirani i planski rast je održivi razvoj. Na to želimo utjecati, kao i
na legalni rad u okviru zakonodavstva, ni više ni manje.

Osjećamo odgovornost prema svojim precima koji su, vrijednim trudom i oskudijevanjem,
školovali nas, kako bismo danas bolje živjeli.
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Na njihovu uspomenu, sa više od 500 godina postajanja otočana na Drveniku, želimo
danas dati sve od sebe da očuvamo njihovu i našu kulturnu baštinu koju želimo
istovremeno pripremiti za nova vremena razvoja te tako stvoriti ljepšu i sigurniju
budućnost za našu djecu.

U današnje vrijeme imamo puno više mogućnosti živjeti na otoku, a digitalizacija i trend
povratka mladih generacija “back to the roots” su vjetar u naša krila.

Želimo probuditi i dalje razvijati zajedničku ljubav prema našem otoku. Voljeli bismo da
se svi otočani aktiviraju te da sa svojom voljom i energijom, znanjem i iskustvom
doprinose legalnom i zelenom razvoju našeg otoka.
Zato smo oformili Nezavisnu Listu grupe birača Lovorka Kostović i pozivamo sve ‘Ajmo za
Drvenik’.” komentira Dr. med. Lovorka Kostović

Nezavisna Lista grupe birača Lovorka Kostović - ‘Ajmo za Drvenik’
ajmo.za.drvenik@gmail.com

Zajednička slika
po redu s liva na desno
Davor Čulić, Lovorka Kostović, Ljilja Šimić, Silvija Sokol, Goran Mlačić

Portret
Lovorka Kostović

Dodatne informacije za novinare

Iako je Dr. med. Lovorka Kostović u mirovini, ona je i dalje kao liječnica volonterski uvijek
dostupna svojim otočanima i svim posjetiteljima otoka.

Gradanska inicijativa za održivi razvoj otoka Drvenika Velog - ZIRONA.org

Dr. med. Lovorka Kostović je zajedno s otočanima Drvenika Velog 2020. godine kao prvu
složnu akciju pokrenula peticiju protiv zajednickog Lovišta s 453 potpisa koja je bila
prekretnica uspješnog povezivanja otočana iz čega je oformljena Građanska inicijativa
za održivi razvoj otoka Drvenika Velog - Zirona.org.

Da bi uvidjeli stvarne potrebe Drvenčana, inicijativa Zirona.org izradila je opsežnu anketu
2021. godine u kojoj je sudjelovalo 468 anketara.

mailto:ajmo.za.drvenik@gmail.com
https://www.zirona.org/press-kit/
https://www.zirona.org/press-kit/
https://www.zirona.org/press-kit/
https://www.zirona.org/ankete/
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Rezultati ankete uručeni su Gradu Trogiru, Splitsko-dalmatinskoj županiji i raznim
Ministarstvima.

Potrebno je naglasiti da Grad Trogir nije davao nikakve važnosti ni javne potpore
provedenoj anketi, dok je Splitsko-dalmatinska županija i pročelnik Anđelko Katavić,
mag. oec. pohvalio aktivnosti inicijative i naveo: “hvalevrijedne su i u cijelosti se
uklapaju u Nacionalni plan razvoja otoka te držim kako je upravo vrijeme pred nama -
kada krene javno savjetovanje, vrijeme u kojem možete dati vaše prijedloge na
Nacionalni plan razvoja otoka a time stvoriti administrativne preduvjete za daljnji
operativni i financijski angažman za ostvarivanje Vaših zacrtanih aktivnosti za razvoj
otoka Drvenika Velog, za koje smo mi itekako zainteresirani i u kojima ćemo pružati
svekoliku pomoć da sažive.”

Također, Ministarstvo regionalnog razvoja i fondova Europske unije je pozvalo članove
inicijative Zirona.org na otok Prvić 2. rujna 2021. godine te je zaključilo da se podaci iz
Ankete moraju prihvatiti za izradu Plana razvoja otoka Drvenika Velog.

U veljaći 2023.godine, Dr. med. Lovorka Kostović je imenovana za člana Radne skupine/
Otočnog partnerstva Splitsko-dalmatinske županije u okviru izrade dopune Plana razvoja
Splitsko-dalmatinske županije 2022.-2027.

GI Zirona.org uspješno je animirala sugrađane u inicijative, te je aktivno sprovela Peticiju
za manju gastronomsku Marinu u kojom su sudjelovali 392 osoba i podržavala
sugrađane i Mjesni odbor u zajedničkoj akciji “Hoćemo šetnicu a ne prometnicu”.

Zajedno sa članovima GI Zirona.org, i s ostalim prijateljima, te ljubiteljima otoka, gospođa
Dr. med. Lovorka Kostović uspjela je kroz zajednički "crowdfunding" skupiti uspješno
novac za defibrilator i bolničku nosiljku, što je samo početak niza planiranih dobrotvornih
akcija.

Aktualna "bolna točka" s kojom se GI Zirona.org neumorno bori je ekocid i devastacija
ekološke mreže Natura 2000 u Krknjašima i što za to područje Grad Trogir ne sprovodi
odluke i rješenja svojih komunalnih redara.

Nova TV - o ekocidu u ekološkoj mreži Natura 2000 na Krknjasim
https://web.facebook.com/PozivNovaTV/videos/2091804541009522
https://web.facebook.com/PozivNovaTV/videos/595491815785031
https://web.facebook.com/PozivNovaTV/videos/2470375276445639

https://www.zirona.org/press-kit/
https://www.zirona.org/press-kit/
https://www.zirona.org/press-kit/
http://zirona.org/
https://web.facebook.com/PozivNovaTV/videos/2091804541009522
https://web.facebook.com/PozivNovaTV/videos/595491815785031
https://web.facebook.com/PozivNovaTV/videos/2470375276445639
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Dalmacija Danas - o novom ekocidu u ekološkoj mreži Natura 2000 na Krknjasim
ŠOKANTNI PRIZORI NA DALMATINSKOJ PLAŽI Nema više bisernog mora, ljepota je
otišla u zaborav! Stanovnici su ogorčeni: "Obavljaju nuždu na plaži, po ogradama, u moru,
na kamenjima..." - DALMACIJA DANAS

Slobodna Dalmacija- o donaciji za bolničku nosiljku
Slobodna Dalmacija - Teksašani u Segetu će kobni izlet pamtiti do kraja života; ‘Otok je
bio skoro pust, netko je donio plohu stola za koju smo vezali Erica‘; u 24 sata su skupili
novac, evo i za što

uvid u Pravovaljanu Kandidaturu
Nezavisne Liste - grupe birača Lovorka Kostović
Mjesni izbori 2023.g. - Trogir

https://www.dalmacijadanas.hr/sokantni-prizori-na-dalmatinskoj-plazi-nema-vise-bisernog-mora-ljepota-je-otisla-u-zaborav-stanovnici-su-ogorceni-obavljaju-nuzdu-na-plazi-po-ogradama-u-moru-na-kamenjima/
https://www.dalmacijadanas.hr/sokantni-prizori-na-dalmatinskoj-plazi-nema-vise-bisernog-mora-ljepota-je-otisla-u-zaborav-stanovnici-su-ogorceni-obavljaju-nuzdu-na-plazi-po-ogradama-u-moru-na-kamenjima/
https://www.dalmacijadanas.hr/sokantni-prizori-na-dalmatinskoj-plazi-nema-vise-bisernog-mora-ljepota-je-otisla-u-zaborav-stanovnici-su-ogorceni-obavljaju-nuzdu-na-plazi-po-ogradama-u-moru-na-kamenjima/
https://slobodnadalmacija.hr/mozaik/panorama/teksasani-u-segetu-ce-kobni-izlet-pamtiti-do-kraja-zivota-otok-je-bio-skoro-pust-netko-je-donio-plohu-stola-za-koju-smo-vezali-erica-u-24-sata-su-skupili-novac-evo-i-za-sto-1236257
https://slobodnadalmacija.hr/mozaik/panorama/teksasani-u-segetu-ce-kobni-izlet-pamtiti-do-kraja-zivota-otok-je-bio-skoro-pust-netko-je-donio-plohu-stola-za-koju-smo-vezali-erica-u-24-sata-su-skupili-novac-evo-i-za-sto-1236257
https://slobodnadalmacija.hr/mozaik/panorama/teksasani-u-segetu-ce-kobni-izlet-pamtiti-do-kraja-zivota-otok-je-bio-skoro-pust-netko-je-donio-plohu-stola-za-koju-smo-vezali-erica-u-24-sata-su-skupili-novac-evo-i-za-sto-1236257
https://trogir.hr/gradska-uprava/mjesni-odbori/mjesni-izbori-2023-g/


9

28.03.2023.
Obavijest: Proglasimo i službeno anarhiju na Drveniku Velom!

Čemu zakoni, ako svatko radi što hoće i devastira obalu kako hoće? Na mikrolokaciji
Krknjaši pred k.č.br. 4567/1 k.o. Drvenik, a čiji je pomorski pojas pod zaštitom Nature
2000, počinjena je devastacija. Škrape su nasute kamenom i građevinskim materijalom,
površina je sravnjena i put proširen. Put je u naravi bio širok jedna 40 do 50 cm.
(Video prije devastacije
https://www.facebook.com/reel/5262698040499168/?s=single_unit)

Ali zašto nas to ne čudi?
U svibnju 2021. godine predstavnici tvrtke Vlamanda sport d.o.o. iz Splita nasuli su preko
150 tona građevinskog šljunka u more i na k.č.br. 4533 k.o. Drvenik. Izvršeni su i manji
građevinski radovi betoniranja.
Komunalni redar grada Trogira je 10. lipnja 2021. godine izašao na teren, da bi tek 21.
rujna 2021., nakon završetka sezone, izdao rješenje KLASA: UP/I 363-04/21-01/36,
URBROJ: 2184/01-35/27-21-5, kojim je investitoru naređeno da u roku od 15 dana mora
ukloniti nasuti materijal s k.č.br. 4533 k.o. Drvenik i dovesti obalu u prvobitno stanje.
Kako bi se svima bilo jasno što u ovoj situaciji ima prednost nad prirodom i zakonima, u
svibnju 2022. godine isti je investitor dodatno izvršio nasipavanje građevinskog šljunka
na k.č.br. 4533 k.o. Drvenik, a sve po već uhodanom obrascu.
Dana 22. srpnja 2022. godine izvršen je zajednički očevid građevinskog inspektora,
inspektora zaštite prirode i predstavnika javne ustanove More i Krš. Pokazalo se da obala
i podmorje od strane tvrtke Vlamanda sport d.o.o. nisu renaturirani.Investitor to nije
učinio, a nitko iz Grada Trogira nije se zauzeo za izvršenje svog rješenja! Zašto?Kako je
moguće da se u pravnoj državi rješenja nadležnih upravnih tijela ne izvršavaju, odnosno
u cijelosti ignoriraju bez ikakvih posljedica?
Kako je moguće da se situacija ponavlja iz godine u godinu, bez obzira na mnoštvo
dopisa nadležnima, interesa medija i značaja problema? Kako je moguće da se u
potpunosti ignorira zaštita okoliša, mišljenje struke i dugoročna dobrobit svih nas, a sve
to bez sankcija?
Svakako, rezultat je akumulacija kapitala bez obzira na ekološke, ekonomske i socijalne
posljedice, uništavanje općeg dobra samovoljom pojedinaca i „ruganje“ pravnoj državi.
Možda su u pitanju čisti nemar, nezainteresiranost i nerad, a možda političke veze?

(https://transparency.hr/hr/novost/hrvatska-i-dalje-korumpirana-47.bodova-63.mjesto-8
32).

Uzastopna devastacija na Krknjasima je samo još jedan primjer kako je novim Zakonom
o pomorskom dobru nužno detaljno definirati sve sive zone. Ali s jedne strane to je

http://k.xn--bea.br/
https://www.facebook.com/reel/5262698040499168/?s=single_unit
http://k.xn--bea.br/
http://k.xn--bea.br/
http://k.xn--bea.br/
https://transparency.hr/hr/novost/hrvatska-i-dalje-korumpirana-47.bodova-63.mjesto-832
https://transparency.hr/hr/novost/hrvatska-i-dalje-korumpirana-47.bodova-63.mjesto-832
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nemoguće, a postoji valjda i zdravi razum. Na te "sive zone" referira se i načelnica iz
Državnog inspektorata u emisiji Poziv na Nova TV 26.03.2023. godine

(https://www.facebook.com/PozivNovaTV/videos/2470375276445639).
Samo je li to moguće opravdanje za nepostupanje svih zainteresiranih u ovolikim
razmjerima? Najlakše je od zakonodavca tražiti da sve izrijekom definira, a to nikada
neće biti moguće u cijelosti. Do tada, sve ćemo pretvoriti u gradilište i mulj.
Izgleda da nam je preostalo jedino, kao i u mnogim drugim slučajevima kršenja zakona
na našem Otoku bez reakcije, proglasiti anarhiju i nezakone na Drveniku Velom. Tako
barem ne bi bilo rasprave o tome na čemu smo. Unatoč tome i dalje vjerujemo da je bolje
naše resurse investirati u razvoj društvenog kapitala naše lokalne zajednice te suradnju
organizacija civilnog društva na dobrobit svih nas.

https://deref-gmx.net/mail/client/2aGwzfHlxPU/dereferrer/?redirectUrl=https%3A%2F
%2Fwww.smart.hr%2Fodrzana-radionica-pod-nazivom-razvoj-drustvenog-kapitala-u-lo
kalnoj-zajednici-te-modeli-partnerstva-suradnje-organizacija-civilnoga-drustva-u-zajed
nici%2F

https://www.facebook.com/PozivNovaTV/videos/2470375276445639
https://deref-gmx.net/mail/client/2aGwzfHlxPU/dereferrer/?redirectUrl=https%3A%2F%2Fwww.smart.hr%2Fodrzana-radionica-pod-nazivom-razvoj-drustvenog-kapitala-u-lokalnoj-zajednici-te-modeli-partnerstva-suradnje-organizacija-civilnoga-drustva-u-zajednici%2F
https://deref-gmx.net/mail/client/2aGwzfHlxPU/dereferrer/?redirectUrl=https%3A%2F%2Fwww.smart.hr%2Fodrzana-radionica-pod-nazivom-razvoj-drustvenog-kapitala-u-lokalnoj-zajednici-te-modeli-partnerstva-suradnje-organizacija-civilnoga-drustva-u-zajednici%2F
https://deref-gmx.net/mail/client/2aGwzfHlxPU/dereferrer/?redirectUrl=https%3A%2F%2Fwww.smart.hr%2Fodrzana-radionica-pod-nazivom-razvoj-drustvenog-kapitala-u-lokalnoj-zajednici-te-modeli-partnerstva-suradnje-organizacija-civilnoga-drustva-u-zajednici%2F
https://deref-gmx.net/mail/client/2aGwzfHlxPU/dereferrer/?redirectUrl=https%3A%2F%2Fwww.smart.hr%2Fodrzana-radionica-pod-nazivom-razvoj-drustvenog-kapitala-u-lokalnoj-zajednici-te-modeli-partnerstva-suradnje-organizacija-civilnoga-drustva-u-zajednici%2F
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09.09.2022. Obavijest: 5G mreža - nevidljivi ubojica

Usprkos tome što Svjetska zdravstvena organizacija (WHO) upozorava da je “5G mreža
mogući uzročnik raka i drugih zdravstvenih poremećaja” Republika Hrvatska nema
zakonsku regulativu za postavljanje telekomunikacijskih baznih stanica i na taj način
isključivo pogoduje telekomunikacijskim operaterima bez obzira na ugrožavanje zdravlja
građana RH.
http://www.huzez.hr/cinjenice-o-postavljanju-baznih-stanica-mobilne-telefonije-u-hrvatsko
j/

Građanska inicijativa www.Zirona.org podržava poziv grupe mještana na predavanje „Što
znamo o 5G telekomunikacijskoj mreži?“

Predavanje će se održati na Drveniku Velom, u zgradi Mjesnog Odbora u 17.00 sati, u
subotu 10.09.2022. godine.

Predavači su članovi Hrvatske udruge za zaštitu od elektromagnetskog zračenja (HUZEZ)
gospođa Mr. Sc. Ankica Kosovec-Krželj, dipl.ing.el. i gospodin Robert Markušić, ing. med.
radiolog. & mag. oecc a moderator je Dr. sci. med. Nenad Kostović, specijalist kliničke
radiologije.

Hrvatska udruga za zaštitu od elektromagnetskog zračenja (HUZEZ) upozorava:
“U Republici Hrvatskoj se pod okriljem njenih zakona i pravilnika događa novi oblik
fizičkog i psihičkog zlostavljanja. Mobilni teleoperateri mogu postaviti telekomunikacijske
antene (bazne stanice) gotovo gdje god žele, bez prethodne suglasnosti ili barem
informiranja lokalnog stanovništva.

Doslovno se može dogoditi da se ujutro probudimo s antenom postavljenom neposredno
uz spavaću sobu naše djece. Kako se broj postavljenih telekomunikacijskih antena
povećava, tako raste i zabrinutost stanovništva o mogućem štetnom utjecaju
elektromagnetskog zračenja na ljudsko zdravlje, posebno s uvođenjem nove 5G
tehnologije.

Mobilni teleoperateri koriste svaku prigodu da naglase kako nema dokaza o štetnom
utjecaju zračenja na zdravlje ljudi. Međutim, to nije istina. Postoji niz znanstvenih
istraživanja koja ukazuju da elektromagnetsko zračenje može povećati rizik od zloćudnih
tumora i drugih bolesti, kako u odraslih tako i u djece.
U ovom trenutku nitko ne može sa sigurnošću predvidjeti dugoročne posljedice za
zdravlje ljudi. Dozvoljene vrijednosti zračenje u Republici Hrvatskoj znatno su veće od

http://www.huzez.hr/cinjenice-o-postavljanju-baznih-stanica-mobilne-telefonije-u-hrvatskoj/
http://www.huzez.hr/cinjenice-o-postavljanju-baznih-stanica-mobilne-telefonije-u-hrvatskoj/
http://www.zirona.org/
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vrijednosti preporučenih od pojedinih europskih tijela, što dodatno povećava brigu za
zdravlje naše djece. Hrvatska udruga za zaštitu od elektromagnetnog zračenje osnovana
je upravo s ciljem da se zakonska regulativa na ovom području izmijeni na način da se u
najvećoj mogućoj mjeri zaštiti zdravlje ljudi, a da se pritom ne ograničava razvoj mobilnih
telekomunikacija. Zajedničkim radom u dobroj vjeri, ovaj cilj se može
ostvariti ( www.huzez.hr ).”

http://www.huzez.hr/
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06.07.2022. Obavijest: Zašto je Hrvatskoj potreban zakon za učinkovitu zaštitu obale i
podmorja na primjeru otoka Drvenika Velog - uvala Krknjaši?

U lipnju 2021. izvršeno je nasipavanja puta, obale i podmorja u Drveniku Velikom sa 150
tona građevinskog šljunka, u uvali Krknjaši, popularno nazvanoj Blue Lagoon. Po prijavi
Drvenčana i Udruge Sunce na teren je izašao komunalni redar 10. lipnja 2021. godine.
Tek nakon što je prošlo više od tri mjeseca (valjanja šljunka i ubijanja morskih organizama
po zaštićenom podmorju), doneseno je rješenje tek 21. rujna 2021. godine. Rješenjem
KLASA: UP/I 363-04/21-01/36, URBROJ: 2184/01-35/27-21-5, Trogir, 21.rujna 2021. godine
je utvrđeno da je izvršeno nasipavanje pomorskog dobra bez odobrenja te je
ugostitelju-investitoru naređeno da se u roku 15 dana mora ukloniti nasuti materijal i
dovesti površinu pomorskog dobra u prvobitno stanje.

U vrijeme kada smo uvalu još zvali Krknjaši, a ne Blue Lagoon, ispred nekadašnjeg
ugostiteljskog objekta Haven, danas Shkoy, tu se nalazio put od 40 do 60 cm između
suhozida i škrapa a sada je tu šljunčana terasa (ispod koje su škrape) širine 300 do 400
cm zbog čega su izvorni oblik obale i vizura krajobraza drastično izmijenjeni na štetu
podmorja. Iznenađujuće je na tom mjestu Planom upravljanja pomorskim dobrom na
području Grada Trogira za 2020., 2021. i 2022. godinu u dijelu ugostiteljstva i trgovine na
navedenoj lokaciji predviđena terasa od 200 m2! Bitno je istaknuti da je predstavnik
Splitsko-dalmatinske županije, Upravnog odjela za turizam i pomorstvo u Vijeću za
dodjelu koncesijskih odobrenja na pomorskom dobru Grada Trogira je na sjednici
održanoj 29. svibnja 2020. godine glasovao protiv zahtjeva za koncesijsko odobrenje, jer
se navedena terasa (štekat) planirao postaviti u moru, na način da se dio naspe, a na dio
postavi se ponton (na sjednici Vijeća je pokazano Idejno rješenje), te da nositelj
koncesijskog odobrenja može obavljati samo djelatnost na pomorskom dobru u izvornom
obliku. Grad Trogir je očito to ignorirao.

S obzirom na širinu puta, za izvedbu takve terase, očito je bila nužna intervencija na
obali, što se u konačnici i ostvarilo i to osim zasipavanjem i betoniranjem i pri tom u još
većim gabaritima i to od nekih 350 m2!

Znači li to da je Planom upravljanja pomorskim dobrom na području Grada Trogira
planirana devastacija područja koja pripada ekološkoj mreži Natura 2000 EU Water
Framework?

Svako tko je ikada vidio more, mogao je pretpostaviti što se dalje moglo dogoditi. Naime,
šljunak su valovi i vjetar povukli u more na morsko dno koje je prirodno prekriveno finim
bijelim pijeskom te diljem uvale koja sve više postaje šljunčana a beton je razlomio u
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gromade iz kojih su izvirivale i plastične narančaste cijevi, što je vidljivo na priloženim
fotografijama. Tako je uništena vizura, obala i podmorje koje je, usput i stanište mnogih
morskih organizama. Od kada je izdano navedeno Rješenje ne samo da
ugostitelj-investitor nije postupio u skladu s izdanim Rješenjem, već je u svibnju ove
godine ponovno izvršio nasipavanje građevinskim šljunkom kako bi „popravio“ što mu je
more „pokvarilo“!

Što iz ovoga možemo zaključiti drugo nego da je Ugostiteljski objekt Shkoy je očito
objekt od izrazitog interesa za Grad Trogir i ljude koji ga vode.

Kako je moguće da se u pravnoj državi rješenja nadležnih upravnih tijela ne izvršavaju,
odnosno u cijelosti ignoriraju bez posljedica?

Kako je moguće da se situacija ponavlja iz godine u godinu, bez obzira na mnoštvo
dopisa nadležnima, interesa medija i značaja problema?

Kako je moguće da se u potpunosti ignorira zaštita okoliša, mišljenja struke te dugoročna
dobrobit na korist pojedincima, a sve to bez ikakvih posljedica?

Možda su u pitanju „političke veze“
(https://transparency.hr/hr/novost/hrvatska-i-dalje-korumpirana-47.bodova-63.mjesto-832)
ili čisti nemar, ali rezultat je akumulacija kapitala bez obzira na ekološke, ekonomske i
socijalne posljedice, uništavanje općeg dobra samovoljom pojedinaca i „ruganje“ pravnoj
državi. Oni to rade zato jer MOGU! Naime, gubitak se socijalizira a dobit privatizira!

Mnogi će reći kako je naša obala već značajno uništena, ali baš zbog tog razloga, ovako
značajne prirodne ljepote moramo čuvati s još većom pažnjom. Na primjeru Krknjaša
razvidna je potreba za jasnim i preciznim zakonima koji bi za cilj imali očuvanje obale i
podmorja na dobrobit svih nas i kažnjavanje, bez izuzetaka, svih onih koji svojim
činjenjem, ali i propuštanjem činjenja, omogućavaju njegovu devastaciju.

Na primjeru Krknjaša vidi se i osjeća potreba za jasnim definiranim zakonskim aktom, za
neovisne provjere i nadzor te za provođenjem rigoroznih kazni s ciljem očuvanja obale i
podmorja, kao javnog dobra sviju nas.

https://transparency.hr/hr/novost/hrvatska-i-dalje-korumpirana-47.bodova-63.mjesto-832
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25.05.2022.
25.05.2022. Obavijest: Ne bacaj kamenčić a kamoli kamen u more, bože sačuvaj

Za sve nas koji smo od ranog djetinjstva zavoljeli naš otok Drvenik Veli i na njemu proveli
mnoge dane od djetinjstva do danas i koji smo aktivni u građanskoj inicijativi Zirona.org,
jedna od prvih životnih lekcija bila je: „Ne bacaj kamenčić, a kamoli kamen u more, bože
sačuvaj!“. Ti glasovi naših predaka još odzvanjaju u našoj duši i svijesti, a isto prenosimo i
našoj djeci i onima koji nisu imali takve pretke.
Odgojeni s dubokim poštovanjem prema moru, obali, podmorju i prirodi općenito, pitamo
se kako je uopće moguće da se u uvali Krknjaši kao i duž naše obale, neograničeno
provodi devastacija i nasipanje neodgovarajućim materijalom, bez Ocjene o potrebi
procjene utjecaja zahvata na okoliš (OPUO) a da nadležne institucije adekvatno ne
reagiraju na to. Vidi članak “Tajne morskih plićaka neuki lokalni šerifi i gramzivi investitori
uništavaju plaže” objavljen u Morski.hr.

I ove godine, na početku sezone, na otoku Drveniku Velom se dio obale uvale Krknjaši
opet nasipava šljunkom. Riječ je o uvali izvanredne ljepote, tirkiznog mora s arhipelagom
malih otočića, prepoznatoj od mnogih turističkih agencija, portala, medija i posjetitelja, a
koju oni nazivaju „Plavom lagunom“.
Uvala pripada ekološkoj mreži Natura 2000 EU Water Framework, s ciljem zaštite
posidonije i periske. Pored navedenog, tamo se nalazi i arheološko nalazište koje
predstavlja lokalitet kulturne baštine.
Naime, prošle godine je obala, uključujući škrape, te podmorje duž ugostiteljskog
objekta, nekadašnjeg Beach Bara danas Malog Škoja, s ciljem povećavanja plažne
površine bila nasuta sa čak 150 tona šljunka! Ovim nasipavanjem obalna crta se pomakla
prema moru te se razmak od suhozida do mora povećao sa oko 60 cm na otprilike 300
do 400 cm!
Tijekom zime šljunak s obale vjetar i valovi povuku u more i tako se sve više zatrpava
stanište morskih organizama. Danas se golim okom više ne mogu vidjeti šage, ribe ni
periske a sigurno je da su negativni utjecaji daleko veći od uočljivih, za što bi bilo
potrebno napraviti detaljnu stručnu analizu.

Unatoč brojnim prijavama nadležnim institucijama i medijskoj pozornosti prošle godine,
danas se ponavlja isti scenarij i obala se ponovno nasipava s velikom količinom šljunka.

Postavlja se pitanje kako je to moguće u pravnoj državi?

Očito je da nadležne institucije nemaju adekvatan odgovor i da nisu u stanju svrhovito i
učinkovito zaštiti opće dobro i interese svih nas.

http://zirona.org/
https://morski.hr/2022/05/21/tajne-morskih-plicaka-kako-neuki-lokalni-serifi-i-gramzivi-investitori-unistavaju-plaze/?
https://morski.hr/2022/05/21/tajne-morskih-plicaka-kako-neuki-lokalni-serifi-i-gramzivi-investitori-unistavaju-plaze/?
https://morski.hr/2022/05/21/tajne-morskih-plicaka-kako-neuki-lokalni-serifi-i-gramzivi-investitori-unistavaju-plaze/?


16

Nadamo se da će se novim Zakonom o pomorskom dobru i morskim lukama konačno
prestati s praksom korištenja i uništavanja općeg dobra za vlastiti profit, koji bi se štoviše
mogao ostvarivati i bez uništavanja prirode, uz zatvaranje očiju jedinica lokalne
samouprave te nadležnih državnih institucija na očigledno kršenje zakona, prebacivanja
odgovornosti i prakse čekanja da prođe interes javnosti kako bi se neometano nastavilo
dalje s identičnim, štetnim postupanjem.

https://www.dalmacijadanas.hr/je-li-moguce-da-smo-i-to-docekali-mijenja-se-zakon-rigorozne-kazne-vezane-uz-pomorsko-dobro/
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26.09.2021. ZAHTJEV ZA IZMJENU I DOPUNU PROSTORNOG PLANA GRADA TROGIRA
NAUTIČKE MARINE ZIRONA NA MAXIMALNO 25 VEZOVA ZA PLOVILA DO 16 M

Prostornim planom uređenja Grada Trogira ("Službeni glasnik Grada Trogira", br. 7/08.,
9/09., 11/09., 8/10., 5/13., 4/14. i 13/20.) predviđena je morska luka Zirona posebne
namjene županijskog značaja za nautički turizam čiji je kapacitet temeljem Izmjena i
dopuna Prostornog plana uređenja Grada Trogira ("Službeni glasnik Grada Trogira", br.
13/20.) povećan na 250 vezova (4,5 ha).

Zbog nedostatka potrebne komunalne i prometne infrastrukture, nepogodnog
geografskog i pomorskog položaja i umanjenja kvalitete života www.zirona.org zahtjeva
izmjenu i dopunu Prostornog plana s ciljem smanjenja kapaciteta luke posebne namjene
županijskog značaja na maksimalno 25 vezova za plovila do 16 metara poštujući pritom
Zeleni plan EU i relevantne zakone RH iz područja zaštite okoliša i gospodarenja
otpadom.

Prema EU zelenom planu, nastoji se zaštititi, očuvati i povećati prirodni kapital EU-a te
zaštititi zdravlje i dobrobit građana od rizika povezanih s okolišem i utjecaja okoliša na
njih.

Još daleke 2006. godine na 9. sjednici Gradskog vijeća Trogira predsjednik Mjesnog
odbora Drvenika Velikog, gospodin Nikola Pensa se u svom srčanom desetominutnom
govoru suprotstavio Prostornom planu Grada Trogira koji je predvidio morsku luku sa
240 vezova u zatvorenoj glavnoj uvali otoka i prigovorio je nedostatku plana razvoja
našeg otoka.

Čak i prije donošenja današnje Nacionalne i Europske razvojne strategije održivog
razvoja otoka, Europskog zelenog plana do 2050. te Deklaracije o pametnim otocima,
gospodin Pensa je bio ispred svoga vremena, poznavajući našu valu, koja je jako
zatvorena, gdje zapadni vjetrovi pušu praktički svaki dan i ne dozvoljavaju siguran vez,
naročito za vrijeme nevere i ciklonalnih prodora sa zapada, vizionarski vidio opasnost
koju bi marina sa 240 vezova donijela otoku
(https://www.vecernji.hr/vijesti/nastavlja-se-gradnja-jedine-marine-na-drveniku-velom-861
451). Osim toga strmina krajobraza uvale ne dozvoljava gradnju operativne obale a
nasipanje bi za posljedicu imalo zatrpavanje i smanjenje već i tako površinski male uvale.
Izgrađeni lukobran sadrži ogromnu količinu nasutog (neadekvatnog) materijala, čime se
već smanjila površina uvale i stvara se mrtvo more zbog kojih lokalni čamci plešu na vezu
i kidaju konope.

http://www.zirona.org/
https://www.vecernji.hr/vijesti/nastavlja-se-gradnja-jedine-marine-na-drveniku-velom-861451
https://www.vecernji.hr/vijesti/nastavlja-se-gradnja-jedine-marine-na-drveniku-velom-861451
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Postojeća marina do danas nije završena zbog spora investitora sa poslovnim partnerom
te se koristi za samo oko 15 do 20 vezova i to bez naplate!
(https://www.vecernji.hr/vijesti/nastavlja-se-gradnja-jedine-marine-na-drveniku-velom-861
451.)

Izgrađeni lukobran i korištenje marine i u ovom malom kapacitetu ima sljedeće
posljedice:

● značajno smanjenje protoka i izmjene morske vode, ugrožavanje morskog
ekosustava, nestajanje ribljeg fonda i biološke raznolikosti (uništena je zaštićena
periska, ugrožena je morska trava posidonija i ostala morska flora i fauna) te se
šire invazivne alge;

● kvaliteta mora se sve više smanjuje zbog velikih količina fekalnih i otpadnih voda
koje nesavjesni nautičari ispuštaju u more kao i sedimentacije otpada te drugih
zagađenja mora teškim metalima, dušikovim i fosfornim solima, itd.;

● prirodne ljepote, bistrina i kvaliteta mora se intenzivno smanjuju a vidljiv je i
negativan utjecaj na staništa ptica i pčela.

● Navedeno utječe i na pad kvalitete života ljudi, koji su prisiljeni živjeti u okruženju
koje propada, u kojem se, uz ostalo povećava buka iznad propisima dopuštene
razine (vikanje turista, glazba i motori plovila).

Za nas Drvenčane postavlja se pitanje što bi tek bilo kada bi se zaista napravila
marina od 250 vezova, u odnosu na sadašnjih 20 vezova, što bi predstavlja povećanje
korištenja marine za 1.250%?

To bi značilo potpuno uništenje podmorja i pitoresknog dalmatinskog pejsaža a time i
autohtonosti našeg otoka. Upravo to je ono što je glavni resurs za razvoj turizma na
otoku i što treba sačuvati.

U kojoj mjeri tako koncipirana marina reflektira ideju održivog razvoja i odgovornog
ophođenja sa našom glavnom resursom, morem i čovjekove kvalitete življenja?

Zbog toga www.zirona.org poziva sve Drvenčane, stanovnike otoka, osobe s boravištem,
vlasnike nekretnina i njihove potomke da ispune online peticiju putem poveznice -
Peticijeonline.com ili u papirnatom obliku u razdoblju od 26.09.2021. godine do
27.11.2021. godine.

Ovim putem zahvaljujemo gospodinu Pensi i tadašnjim članovima Mjesnog odbora na
njihovoj dalekovidnosti i zalaganju.

https://www.vecernji.hr/vijesti/nastavlja-se-gradnja-jedine-marine-na-drveniku-velom-861451
https://www.vecernji.hr/vijesti/nastavlja-se-gradnja-jedine-marine-na-drveniku-velom-861451
http://www.zirona.org/
https://www.peticijeonline.com/drvenik_veli_-_zahtjev_za_izmjenu_i_dopunu_prostornog_plana_grada_trogira_nautike_marine_zirona_na_maximalno_25_vezova_za_plovila_do_16_m
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Nadamo se da će nakon 15 godina napokon biti moguće u suradnji sa administracijom
Grada Trogira oblikovati strategiju održivog razvoja Drvenika Velog.
Prostorni Plan

http://zzpu-sdz.hr/images/PDF/PPUG/TROGIR/GP/4.4.Drvenik_Veli.pdf
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31.08.2021. Otvoreno pismo Gradonačelniku Grada Trogira gospodinu Biliću od
Zirona.org - Građanske inicijative za održivi razvoj otoka Drvenika Velog

Poštovani gospodine gradonačelniče Bilić,

zahvaljujemo Vam da ste nam odgovorili pa makar i putem društvenih mreža, s obzirom
da ste do sada bili u cijelosti nedostupni za suradnju pa čak i za dostavu informacija koje
je Grad prema Zakonu o pravu na pristup informacijama dužan dostaviti.

Svatko tko dođe na Drvenik Veli lako može shvatiti zbog čega se podigla prašina u vezi
idejnog projekta „Uređenje šetnice na Drveniku Velikom“, broj projekta: 21/02, izrađenog
od strane GEOART d.o.o. iz Trogira, u travnju 2021. godine.

Na sastanku održanom na Drveniku Velom 31. listopada 2020. godine u okviru projekta "I
Tebe se pita", gdje smo osobno bili nazočni, građani su glasovali za šetnicu čija širina ne
bi dopustila prolaz motornim vozilima već samo dječjim i invalidskim kolicima. Izrijekom je
naglašeno kako se ne smije dopustiti izgradnja šetnice po kojoj bi bio moguć prolaz
motornih vozila. Zapisnik o tom sastanku u vezi šetnice do današnjeg dana nismo dobili
iako smo ga nekoliko puta zatražili.

Štoviše, nitko građane Drvenika nije obavjestio da je izrađen Idejni plan šetnice i Elaborat
zaštite okoliša a kamoli da su stavljeni građanima na uvid i javnu raspravu.

Zbog toga je svaka Vaša tvrdnja o demokratskom donošenju odluke o relizaciji šetnice
neutemeljena. Tim više što idejni plan šetnice koji ste nam na naš zahtjev poslali u
cijelosti odstupa od volje građana.

Ovim putem, na Vama očito omiljeni način, želimo još jednom naglasiti kako smo izričito
protiv idejnog rješenja zbog predviđene širine od 3 do čak 6 metara na pojedinim
mjestima, kao i protiv nepotrebnog zasipanja škrapa u površini od oko 80m2.

Pravo odlučivanja o održivom razvoju našeg otoka planiramo štititi svim pravno mogućim
sredstvima!

U slučaju da Upravni odjel Grada Trogira, nadležan za komunalne poslove, drži kako je
neophodno osigurati prolaz interventnim vozilima do Grabula, postoji jeftinije i
racionalnije rješenje spajanja glavnog puta koji vodi u Spansko te popravak i proširenje
starog, postojećeg seoskog puta mimo Gustirne u Grabulama koji vodi na obalu. Koje su
to interventne službe koje djeluju na Drveniku? Npr. liječnika koji stalno dežura nema, a
prolaz vozilima i dalje neće biti moguć kroz većinu kala u naselju.
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Vezano uz koncesijsko odobrenje za korištenje pomorskog dobra na Krknjašima, ovaj put
javno pozivamo Grad Trogir da dostavi ugovor o istom ako postoji. Ako ne postoji zbog
čega se to javno ne objavi, kao i očitovanje Grada o tome što je s tim u vezi poduzeto. O
privatnim odnosima te o tome tko koga ugošćuje ovdje nije mjesto govoriti, no reći kako:
"većina opreme je na privatnom posjedu" vjerojatno najbolje opisuje sustav provođenja
zakona. Usporedite tu rečenicu sa slikama Krknjaša iz 2017. i 2021. godine! Što je s onim
što nije i ne može biti u skladu sa zakonom? Što je s provedbom kontrole izvršavanja
ugovora o koncesijskom odobrenju?

Što je s devastacijom prirodnih bogatstava i zaštićene prirode? Naime, mikrolokacija
Krknjaši je pod zaštitom Natura 2000 More i krš (moreikrs.hr) (EU Water Framework).

U vezi investicije od 2 milijuna kuna tebalo bi specificirati na što je potrošen navedeni
novac. Kada bi građani vidjeli što je napravljeno i koji su bili stvarni troškovi, vjerujemo da
bi mogli bolje procijeniti i Vaš rad.

Zahvalni smo Vam na angažmanu oko bespravne gradnje. Čim navodite kako se
paralelno gradi dvadesetak bespravnih objekata, zaključujemo da se komunalno
redarstvo napokon uključilo u tu problematiku podnošenjem prijava nadležnima i
kažnjavanjem onih koji bespravno grade u dijelu koji je u Vašoj nadležnosti?! U krajnjoj
liniji, za takve se stvari i osiguravaju sredstva u proračunu, a Vaša izjava potvrđuje da su
građani bili u pravu kada su isticali probleme u održavanju komunalnog reda i
(ne)kažnjavanj u bespravne gradnje.

Dana 19. svibnja, 26. lipnja i 19. srpnja 2021. godine uputili smo Vam pisma o rezultatima
ankete koju je građanska inicijativa provela na web stranici zirona.org, o čemu ste Vi i
Vaša administracija bili cijelo vrijeme upoznati. Dogovorili smo se da ćemo se sresti
poslije izbora povodom rezultata ankete na koju je odgovorilo 468 ljudi.

Izbori su odavno završili a naš još davnije dogovoreni susret se još nije dogodio.

Zbog toga ćemo još jednom, u slučaju da ste propustili, navesti probleme otoka Drvenika
Velog koje su građani izdvojili:

● pomanjkanje strategije održivog razvoja,
● netransparentnost donošenja odluka,
● neprovođenje Odluke o komunalnom redu Grada Trogira,
● divlje parkiranje automobila duž cijele rive i na svim javnim površinama,
● manjkavo upravljanje otpadom, uključujući građevinskim te olupinama automobila,
● izostanak planiranja sustava odvodnje otpadnih voda uz izgradnju spoja

vodoopskrbnog sustava općine Marina sa otocima Drvenikom Velim i Malim,
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● sankcioniranje korištenja neregistriranih automobila na otoku,
● neprovođenje kontrole kvalitete mora u glavnoj uvali (Selo) i na mikrolokaciji

Krknjaši
● divlja gradnja, pa čak i na pomorskom dobru ...

Kao što ste i sami naveli, naš cilj je učiniti život na našem otoku kvalitetnijim.

Unaprijed hvala na Vašem angažmanu!
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16.08.2021. Obavijest: Hoćemo šetnicu, a ne prometnicu!

Hoćemo šetnicu, a ne prometnicu!

Grad Trogir pod izlikom uređenja šetnice, a protivno željama lokalnog stanovništva,
pokušava provesti betonizaciju netaknutog dijela obale Drvenika Velikog

Na sastanku održanom 31. listopada 2020. godine na Drveniku Velikom, povodom poziva
u okviru projekta Grada Trogira „I tebe se pita!“, uz nazočnost gradonačelnika gospodina
Ante Bilića i njegovih zamjenika, građani otoka su se izjasnili za izgradnju šetnice izmedu
mikrolokacije Artić i uvale Grabule. Izglasana je šetnica koja ne bi dopuštala prolaz
motornim vozilima, već samo dječjim i invalidskim kolicima. Izrijekom je naglašeno kako
se ne smije dopustiti izgradnja šetnice po kojoj bi bio moguć prolazak automobila!

Međutim, Grad Trogir je prilikom narudžbe idejnog rješenja zanemario mišljenje građana
u okviru projekta, ironično, pod nazivom „ I tebe se pita!“. Naime, u idejnom rješenju
„Uređenje šetnice na Drveniku Velikom“, broj projekta: 21/02, izrađenom od strane
GEOART d.o.o. iz Trogira, u travnju 2021. planirana je izgradnja šetnice koja omogućava
prolazak interventnih vozila i koja se na pojedinim mjestima proširuje se na više od 3,5
metra!

Do sada građanima našeg otoka nije prezentirano idejno rješenje šetnice od strane
Grada Trogira. Građani nisu obaviješteni o izradi idejnog rješenja, kao ni o tome gdje
mogu dobiti uvid u isti, a ni u Elaborat zaštite okoliša uz zahtjev za ocjenu o potrebi
procjene utjecaja na okoliš za zahvat „Uređenje šetnice na Drveniku Velikom“, Grad
Trogir, Splitsko-dalmatinska županija, izrađenom od strane Zeleni servis d.o.o. u lipnju
2021. godine.

Uvidom u idejno rješenje vidljivo je da se radovi planiraju u površini od oko 500 m2 na
dijelu koji je u privatnom vlasništvu. Znači da prije izdavanja građevinske dozvole moraju
riješiti pitanje vlasništva i napraviti geodetski projekt po kojem će biti izvršena
parcelacija. Sama parcelacija treba se provesti u dvije faze. U prvoj se izdvajaju dijelovi
temeljem lokacijske dozvole i formiraju nove čestice koje bi se u drugoj fazi spojile u
jednu. Sve to, strogo gledano, mora se provesti prije početka samih radova. Ovdje je kao
prvo upitna legalnost šetnice.

Evidentno je kako Grad Trogir pokušava iskoristiti želje lokalnog stanovništva za
uređenjem puta i šetnice kako bi napravili prometnicu na samoj plaži, neposredno uz
more, betonizirajući i devastirajući obalu. Naša dosadašnja iskustva s izradom
„protupožarnih puteva“ izrazito su loša.
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U praksi se takvi putevi redovito iskorištavaju za gradnju nelegalnih objekata u zoni koja
Prostornim planom Splitsko-dalmatinske županije nije predviđena za gradnju. Nelegalna
gradnja osobito je intenzivna na južnoj strani otoka, kao npr. u uvalama Solinska i Novice
gdje su probijeni putevi do nelegalno izgrađenih kuća. Sve se to radi na štetu otoka,
stanovnika i vlasnika parcela uz puteve, bez postavljanja obavijesti o investitoru i
izvođaču radova, istovremeno omogućavajući nezakonitu imovinsku korist pojedincima.
Osim toga, ti putevi se koriste za ilegalno prometovanje vozila (neregistriranih,
neispravnih, teretnih, građevinskih itd.), što ugrožava sigurnost i kvalitetu života otočana.

Napominjemo da bi se prolaz za interventna vozila do Grabula mogao osigurati na
mnogostruko prihvatljiviji način. Primjerice, spajanjem glavnog puta koji vodi u Spansko
te popravkom i proširenjem starog, postojećeg seoskog puta uz Gustirnu u Grabulama
koji vodi na obalu.

Željeli bismo istaknuti da nismo protiv izgradnje šetnice koja bi doprinijela većoj kvaliteti
života i turističkoj ponudi otoka, ali smatramo da izgradnja prometnice pod krinkom
potrebe prolaska interventnih vozila nije u skladu s onim što je bilo izglasano 31.
listopada 2020. godine, i što većina otočana očekuje od Grada Trogira. Malo je očuvanih
prirodnih dijelova obale u našoj glavnoj vali i smatramo kako ju je potrebno sačuvati od
daljnje devastacije.

Linkovi

1. Idejno rješenje „Uređenje šetnice na Drveniku Velikom“, broj projekta: 21/02, izrađeno
od strane GEOART d.o.o. iz Trogira, u travnju 2021. godine

2. Elaborat zaštite okoliša uz zahtjev za ocjenu o potrebi procjene utjecaja na okoliš za
zahvat: „Uređenje šetnice na Drveniku Velikom“, Grad Trogir, Splitsko-dalmatinska
županija, izrađenom od strane Zeleni servis d.o.o. u lipnju 2021. godine

3. slike LINK

https://drive.google.com/drive/folders/16weDidTt_GmUltwhj2UDquLlGqH4wxTZ?usp=sharing
https://drive.google.com/drive/folders/16weDidTt_GmUltwhj2UDquLlGqH4wxTZ?usp=sharing
https://mingor.gov.hr/UserDocsImages/UPRAVA-ZA-PROCJENU-UTJECAJA-NA-OKOLIS-ODRZIVO-GOSPODARENJE-OTPADOM/Opuo/OPUO_2021/22_7_2021_Elaborat_setnica_Drvenik_veliki.pdf
https://mingor.gov.hr/UserDocsImages/UPRAVA-ZA-PROCJENU-UTJECAJA-NA-OKOLIS-ODRZIVO-GOSPODARENJE-OTPADOM/Opuo/OPUO_2021/22_7_2021_Elaborat_setnica_Drvenik_veliki.pdf
https://mingor.gov.hr/UserDocsImages/UPRAVA-ZA-PROCJENU-UTJECAJA-NA-OKOLIS-ODRZIVO-GOSPODARENJE-OTPADOM/Opuo/OPUO_2021/22_7_2021_Elaborat_setnica_Drvenik_veliki.pdf
https://drive.google.com/file/d/1aSvi2moLZvdoBPli-fprBN4ajCi1jTir/view?usp=sharing
https://drive.google.com/drive/folders/16weDidTt_GmUltwhj2UDquLlGqH4wxTZ?usp=sharing
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09.06.2021. Obavijest: Neviđeni ekocid na Drveniku Velom kod Trogira!

Neviđeni ekocid na Drveniku Velom kod Trogira!

NEZAKONITIM NASIPAVANJEM UNIŠTEN JADRANSKI DRAGULJ - “PLAVA LAGUNA”
POPULARNO ZVANA “BLUE LAGOON”

Obala uvale Krknjaši, na istočnoj strani otoka Drvenika Velog, proteklog tjedna
osvanula nasuta sa 150 tona materijala!

Riječ je o uvali iznimne ljepote, tirkiznog mora sa arhipelagom malih otočića; jednoj od
najpoznatijih atrakcija za turističke izlete brodicama koju svjetski turistički portali i
mediji nazivaju hrvatskom „Plavom lagunom“.

U uvali Krknjaši također se nalazi arheološko nalazište koje predstavlja lokalitet
kulturne baštine i predmetom je Studije zaštite podmorja ekološke mreže Natura
2000.

Ovom nezakonitom radnjom počinjen je nevjerojatan ekocid koji za posljedicu ima
uništavanje flore i faune uvale. Narušena je vizura i život lagune, koja je sada puna
mrtvih rakova a zasigurno i drugih, manje vidljivih morskih organizama.

Ekocid je prijavio Gradonačelniku Grada Trogira, gosp. Anti Biliću Mjesni odbor
Drvenika Velog i zirona.org - Građanska inicijativa za održivi razvoj otoka Drvenika
Velog koja je ekocid ujedno prijavila i direktno Županu Splitsko–dalmatinske županije,
gosp. Blaženku Bobanu, udruzi Greenpeace, otoci.eu, Mreži zelenih telefona Hrvatske,
Udruzi Sunce Split www.sunce-st.org, koja je dalje o tome obavijestila Državni
Inspektorat, Pomorsko dobro i Lučku kapetaniju.

Do sada je reagirao pismenim putem samo Upravni odjel za turizam i pomorstvo Splitsko
– dalmatinske županije koji su „prijavu proslijedili nadležnim inspekcijama; Lučkoj
kapetaniji i Državnom inspektoratu; Građevinskoj inspekciji i Službi za nadzor zaštite
okoliša i vodopravnoj inspekciji“ te su zatražili i „žurno očitovanje Grada Trogira te izlazak
komunalnog redara na teren i obavijest o utvrđenom stanju i poduzetim radnjama“.

https://www.tripadvisor.com/Attraction_Review-g3200725-d12687605-Reviews-Blue_Lagoon_Krknjasi_Bay-Veliki_Drvenik_Split_Dalmatia_County_Dalmatia.html
https://www.tripadvisor.com/Attraction_Review-g3200725-d12687605-Reviews-Blue_Lagoon_Krknjasi_Bay-Veliki_Drvenik_Split_Dalmatia_County_Dalmatia.html
https://d.docs.live.net/9e623d34cbe18992/Studija%20zastite%20podmorja%20ekoloske%20mreze%20Natura%202000%20na%20sidristima%20Splitsko-Dalmatinske%20Zupanije%20Split,%202017
https://d.docs.live.net/9e623d34cbe18992/Studija%20zastite%20podmorja%20ekoloske%20mreze%20Natura%202000%20na%20sidristima%20Splitsko-Dalmatinske%20Zupanije%20Split,%202017
http://zirona.org/
http://otoci.eu/
http://www.sunce-st.org/
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Također, prema informacijama od strane odgovornih službi Upravni odjel za turizam i
pomorstvo putem svog je predstavnika u Vijeću za dodjelu koncesijskih odobrenja na
pomorskom dobru Grada Trogira glasovao protiv zahtjeva obližnjeg ugostiteljskog
objekta na mikrolokaciji Krknjaši, kat.čest. 4533 k.o, da se terasa (štekat) objekta postavi
u moru, na način da se dio naspe, a da se na dio postavi ponton budući je utvrđeno kako
nositelj koncesijskog odobrenja nema pravni interes već da može obavljati samo
djelatnost na pomorskom dobru u izvornom obliku.

Grad Trogir je donio odluku za davanje koncesije u Krknjasima.

O uništenju jedne od najvećih prirodnih atrakcija u okolici Trogira i Splita obaviješteni
su i Hrvatska turistička zajednica, ministrica turizma te Turistička zajednica
Splitsko-Dalmatinske županije.

Izjava www.zirona.org:

Stanovnici i posjetitelji otoka Drvenika Velog su se putem ankete koju je provela
Građanska incijativa za razvoj otoka Drvenika Velog (www.zirona.org/ankete), jasno
izjasnili da im je zaštita ekosistema faune i flore, plaža i uvala, od izuzetne važnosti.

Uvala Krknjaši je već dugi niz godina atrakcija koja privlači nautičare i strane turiste a
pri tome je ostala prirodna i netaknuta. Brojni turističkih djelatnici od Trogira do Splita
žive od organizacije jednodnevnih izleta na Krknjaše. Turisti zadivljeno pišu o ovom
prirodnom tirkiznom dragulju koji nazivaju Croatian Tropical paradise. Krknjaši ili
popularno Blue Lagoon je jedna od “10 top destinacija” na Jadranu “must see”.

Dostavljamo fotografije koje dokazuju počinjeni ekocid na području uvala Krknjaši i
pitamo se što će se sada pisati o uvali Krknjaši.

https://trogir.hr/wp-content/uploads/2021/03/10_SluzbeniGlasnik_Ozujak2021.pdf?fbclid=IwAR1bkMuTStjS1VOinJiI1MUPZ-NbioS5MFVB3NgmrAzpkVEHMdmyw9Vvcvc
http://www.zirona.org/
http://www.zirona.org/ankete
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03.05.2021. Obavijest o rezultatima ankete za Strategiju održivog razvoja otoka
Drvenika Velog
DRVENČANI MISLE DA DRVENIKU VELOM FALI LJUBAVI  
 
Građanska inicijativa za razvoj otoka Drvenika Velog pokrenula je anonimnu online
anketu putem poveznice www.zirona.org/ankete za stanovnike i ljubitelje Drvenika Velog
21.3.2021. u trajanju od mjesec dana. Cilj ankete je bio da se doprinese izradi Strategije
održivog razvoja otoka Drvenika Velog kojoj bi temeljna odrednica bila zaštita otoka i
zadovoljavanje potreba stanovnika i posjetitelja.

Motiv za pokretanje ankete bio je zaustaviti neplanski razvoj otoka, koji je rezultirao
negativnim posljedicama. S vremenom će posljedice postati sve ozbiljnije i bit će ih teže i
skuplje, ako uopće i moguće ispraviti. Zadnjih nekoliko desetljeća života na Drveniku
Velom obilježeno je devastacijom, nedostatkom vizije i kratkoročnim akcijama te
raspadom socijalne zajednice i povlačenjem ljudi. Većina ulaganja na Drveniku su
pojedinačne, kratkotrajne akcije, koje često služe sanaciji razrušenog. Postojeće
investicije za održivi razvoj otoka nisu do sada do kraja realizirane. Zbog toga je nužno
da se što prije osmisli adekvatna strategija te uspostavi plansko upravljanje i vođenje
otoka. Kao podrška tome, provedena je anketa kako bi se mogla ocijeniti situacija i
potrebe ljudi i otoka.

Rezultati istraživanja bit će predani Mjesnom odboru Drvenika Velog, Gradu Trogiru, i
Splitsko- dalmatinskoj županiji i nadležnim Ministarstvima te će biti objavljeni na web
stranici www.zirona.org/ankete i u Facebook grupama “Zirona.org”, “Drvenčani” te “Otok
i otočani Velog Drvenika’’.

Rezultati ove ankete bi trebali služiti tome da Mjesna zajednica Drvenika Velog, Grad
Trogir i Splitsko-dalmatinska županija dobiju realnu sliku o stanju života lokalne zajednice
te da u svojim djelovanjima uzmu u obzir potrebe otoka i otočana. U slučaju da naši
prijedlozi naiđu na bar malo političke volje, rezultati ankete trebali bi poslužili kao jedna
od glavnih podloga pri izradi prve strategije održivog razvoja otoka a u daljnjem
postupku i u provođenju općih propisa i zakona u nadležnosti Grada Trogira, Državnog
inspektorata i Lučke kapetanije. Strategija razvoja se treba izraditi do kraja 2021. godine
sukladno sa Zakonu o regionalnom razvoju Republike Hrvatske te Zakonu o otocima.
Očekujemo da bi time započela revitalizacija otoka.

 
 

http://www.zirona.org/ankete
http://www.zirona.org
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OPIS NEKIH PROBLEMA OTOKA :

· Nedovoljna aktivnost lokalne samouprave i ostalih državnih institucija.
· Splitsko-dalmatinska županija je dana 22. listopada 2013. godine donijela

Odluku o izmijeni i dopuni Prostornog plana kojom je na Drveniku Velom, na
području Komorovice, planirana ugostiteljska turistička namjena T2 sa 700
ležaja.

· Deponij smeća nije odgovarajuće uređen niti je prisutan adekvatan komunalni
red, s obzirom na to da se smeće, olupine automobila i građevinski otpad
ostavljaju posvuda.

· Dosadašnjim stihijskim i nasilnim djelovanjem uništen je dio prirodnih ljepota
otoka. To je poglavito vidljivo na projektu još nedovršene nautičke marine gdje
se zanemario utjecaj na okoliš. Naime, pri izgradnji lukobrana došlo je do
izmjene cirkulacije i onečišćenje mora u uvali.

· Takozvani „protupožarni putevi“ su rađeni bez rješavanja imovinsko pravnih
odnosa, bez dogovora sa zajednicom te smišljeno odabranog položaja. Oni su
rađeni po osobnim potrebama pojedinaca s namjerom pristupa vlastitom
zemljištu. Sada svi putevi strše u prostoru s obzirom da nigdje nisu popravljeni
razrušeni, zakonom zaštićeni suhozidi.

· Iako ne postoje javne prometnice i mjesta za parkiranje omogućen je dolazak
teretnim kamionima i automobilima. To rezultira parkiranjem vozila pred
vratima kuća i na svim slobodnim površinama, naročito za vrijeme turističke
sezone.

SAŽETAK ANALIZE ANKETE:

Ispunjavanju ankete odazvalo se 468 ljudi, velikom većinom povezanih rodom, zatim ljudi
koji imaju kuće ali odazvali su se i ljudi koji jednostavno vole otok. Zastupljeni su
ispitanici svih dobnih skupina, a najzastupljeniji su ispitanici tercijarnog obrazovanja, svih
su radnih statusa, većinom zaposleni. Pretežito svi ispitanici ili planiraju tamo živjeti, ili bi
htjeli živjeti, već žive ili borave barem pola godine. Većina ispitanika bi se na Drveniku
bavila poljoprivredom, turizmom i ribolovom.

Ispitanici su ocijenili prirodne odlike otoka najvišim ocjenama. S druge strane, izrazili su
prilično nezadovoljstvo ponajviše odlaganjem olupina automobila pa odmah zatim
bespravnom gradnjom na pomorskom dobru, donošenjem odluka bitnim za otok na
netransparentan način, nedostatnim upravljanjem otoka i vizije razvoja otoka,
prljavštinom i parkiranjem automobila na rivi, što im je više smetalo nego nedostatak
vode i medicinskih usluga.

U vezi infrastrukture, ispitanici misle da prvenstveno treba urediti mjesta za prikupljanje
otpada, uspostaviti sustav vodoopskrbe i odvodnje otpadnih voda, ukloniti olupine
automobila i uspostaviti sustav prikupljanja uzoraka krvi i urina na otoku tako da ljudi ne
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moraju putovati u Trogir za svaki nalaz te uspostaviti brodsku liniju sa Splitom petkom i
nedjeljom.

Vezano za turizam, skoro pa svi ispitanici su izrazili protivljenje masovnom turizmu a
većinski nisu bili ni za kamperski niti za luksuzni turizam. Većina ispitanika smatra da bi za
Drvenik Veli bio odgovarajući individualni turizam, zatim slijedi agroturizam, robinzonski i
nautički turizam. Na mjestu gdje se sada nalazi bivša vojarna na Komorovici, najviše
ispitanika smatra da bi se trebao izgraditi zdravstveno-rehabilitacijska ustanova, a
također veliki postotak ispitanika smatra da bi trebao biti stambeni objekt za obitelji s
djecom ili sportsko-rekreacijski centar. Za nautičku marinu većina ispitanika smatra da bi
se za izdavanje koncesije trebali postaviti strogi ekološki kriteriji te da bi trebala biti
kapaciteta do 30 vezova. Funkciju „bratske kuće“ vide najviše u vidu zavičajnog muzeja
ili izložbenog prostora. Velika većina ispitanika se izjasnila da bi trebalo opremiti
ambulantu prema medicinskim standardima.

Nadalje, ispitanici su ocijenili da je od vrlo velike važnosti za Drvenik da se uredi
zemljišnik. U vezi protupožarnih puteva, najviše ispitanika se izjasnilo za put do Krknjaša
preko Buhaja, a također i prema nekim drugim pravcima, međutim također, nezanemariv
postotak ispitanika smatra da ne treba više graditi protupožarne puteve.

U vezi javnog reda i mira, većina ispitanika se izjasnila da bi trebalo poštivati javni red i
mir između 22 i 8 sati a bilo je i prijedloga da se uvede komunalni redar ili policajac.
Ispitanici smatraju da bi trebalo poduzeti razne aktivnosti u vezi čišćenja plaža te su
izrazili najveću spremnost sudjelovanja u akcijama čišćenja plaža i puteva ali i u mnogim
drugim dobrotvornim aktivnostima.

Ispitanici su u visokim postotcima odabrali sve ponuđene odgovore o tome što je
izazvalo najpogubnije posljedice za otok u zadnjih 30 godina. Međutim, najviše ispitanika
je izabralo nedostatak vodoopskrbnog sustava i kanalizacije pa zatim nemar, neaktivnost
i nedostatak ljubavi prema otoku.

Detaljna statistička analiza i grafički prikaz je već generiran putem Google Forms
aplikacije preko poveznice www.zirona.org/ankete .

http://www.zirona.org/ankete
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21.03.2021. Obavijest o otvaranju ankete za Strategiju održivog razvoja otoka
Drvenika Velog

Građanska inicijativa za razvoj otoka Drvenika Velog poziva stanovnike i ljubitelje otoka
Drvenika Velog da pristupe popunjavanju anonimne online ankete od 21.03. do
21.04.2021. godine.

Rezultati ankete bit će predani Mjesnom odboru Drvenika Velog, Gradu Trogiru i
Splitsko-dalmatinskoj županiji.

Cilj provođenja ove ankete je da se uzmu u obzir potrebe otočana i pokrene revitalizacija
otoka te da se njezini rezultati koriste kao glavna podloga pri izradi prve Strategije
održivog razvoja otoka Drvenika Velog, koja se izrađuje sukladno Zakonu o otocima i
Zakonu o regionalnom razvoju Republike Hrvatske.

Srednjodalmatinski otok Drvenik Veli površine 12 km², obilježen promjenjivom
demografskom sudbinom kroz vjekove, sa oko 1.500 stanovnika na početku XX. stoljeća,
danas sa oko 150 prijavljenih stanovnika, dijeli sudbinu mnogih, nekad vitalnih otoka
koje je politički zaborav tijekom zadnjih desetljeća potisnuo na rub društvene pozornosti.

Dok je generacija naših roditelja odlazak sa otoka u grad vidjela kao napredak i boljitak,
kao bijeg od ekonomske i intelektualne neimaštine, današnja generacija, živeći u
Hrvatskoj i u velikim gradovima širom svijeta vidi vrijednost i resurse otoka. Naša
generacija shvaća njegov potencijal da omoguci život vrijedan života a ne obilježen
devastacijom, kratkoročnim akcijama i nedostatkom vizije te strateškog i projektnog
menadžmenta razvoja otoka.

Danas, zahvaljujući Zakonu o regionalnom razvoju Republike Hrvatske i Zakonu o
otocima, nužna je izrada strategije razvoja jedinice lokalne samouprave Grada Trogira
koja uključuje otoke Drvenik Veli i Drvenik Mali.

Očekuje se da će Plan razvoja Splitsko-dalmatinske županije biti izrađen do ljeta, a
najkasnije do kraja 2021. godine.

Kako bi građani mogli aktivno sudjelovati u oblikovanju strategije održivog razvoja
otoka Drvenika Velog, prvi korak je utvrditi njihove potrebe i želje, doznati njihovu
percepciju kvalitete života na otoku, što prepoznaju kao prednost, a što kao
nedostatke i glavne probleme.

Naime, ovakva istraživanja daju nam neprocjenjiv uvid u naš sustav vrijednosti i stavove o
društvenim pitanjima kao što su povjerenje u politiku i institucije, dobna i spolna
diskriminacija, zdravstvena, socijalna i ekonomska politika, klimatske promjene i druga
važna društvena pitanja. Uvijek je dobro znati kako drugi oko nas razmišljaju, a uvid u
javno mnijenje od iznimnog je značaja i za političare.
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Zbog toga Građanska inicijativa za razvoj otoka Drvenika Velog provodi anonimnu online
anketu čiji bi rezultati trebali biti, što ovisi o političkoj volji, jedan od glavnih elemenata za
izradu Strategije održivog razvoja Drvenika Velog, a u cilju revitalizacije otoka i očuvanja
njegovog ekološkog sustava.

Pozivaju se svi ljudi koji su na neki način povezani sa otokom Drvenikom Velim (rodom,
imovinom, prijateljstvom sa otokom) da se uključe u istraživanje i pristupe ispunjavanju
ankete.

Također molimo da mlađi pomognu starijima koji nemaju pristup internetu da upišu
njihove odgovore u upitnik.

Upitniku se može pristupiti putem sljedeće poveznice: www.zirona.org/ankete

Pristup istoj poveznici bit će objavljen putem društvene mreže Facebook, u grupama
“Drvenčani” te “Otok i otočani Velog Drvenika”.

Rezultati istraživanja bit će predani Mjesnom odboru Drvenika Velog, Gradu Trogiru i
Splitsko- dalmatinskoj županiji te će biti objavljeni na web stranici www.zirona.org/ankete
i u Facebook grupama “Drvenčani” te “Otok i otočani Velog Drvenika’’.

http://www.zirona.org/ankete
http://www.zirona.org
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31.08.2020. Obavijest o rezultatima peticije

Obavještavamo Vas da naša peticija ima ukupno 453 potpisa od čega je 263 osobno
potpisano, a 190 elektronski iz internetske peticije.

U privitku šaljemo pismo koje smo predali županu Bobanu kao Gradonačelniku grada
Trogira i na znanje

● Ministarstvo poljoprivrede, Ulica grada Vukovara 78, 10000 Zagreb
● Ministarstvo regionalnog razvoja i fondova Europske unije, Miramarska cesta 22,
10000 Zagreb
● Ministarstvo gospodarstva i održivog razvoja, Radnička cesta 80, 10000 Zagreb
● Predsjedniku Hrvatskog sabora Gordanu Jandrokoviću, Trg sv. Marka 6, 10000 Zagreb

U pismu detaljno objašnjavamo razloge zašto smo protiv uspostavljanja lovišta, a time i
protiv izdavanja lovnih dozvola za otok Drvenik Veli.
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27.08.2020. Obavijest o iniciranoj peticiji

Dana 30. srpnja Splitsko-dalmatinska županija objavila je javni natječaj za davanje u
zakup zajedničkih lovišta na otocima Drveniku Velom i Malom.

Na sastanku Mjesnog odbora Veloga Drvenika održanog 23. 8. 2020. i Malog Drvenika
održanog 24. 8. 2020. donesena je odluka kojom se izražava protivljenje spomenutoj
koncesiji. Boravak lovaca na naseljenim otocima onemogućuje normalan život
stanovništva, regularne poljoprivredne radove i razvitak ruralnog turizma. Također se
dovodi u opasnost opstanak suhozida, zaštićene nematerijalne kulturne baštine
UNESCO-a.

Stanovnici smatraju da oba otoka nisu pogodna za ustanovljavanje lovišta jer su sve
parcele ograđene suhozidima koji po zakonu sprječava prirodnu migraciju dlakave
divljači. „…u rasadnicima, nasadima voćaka, vinove loze i višegodišnjega ukrasnog, ljekovitog i
drugog bilja koji su namijenjeni intenzivnoj proizvodnji te pašnjacima, ako su ograđeni ogradom

koja sprječava prirodnu migraciju dlakave divljači…“ (II. LOVIŠTA, VRSTE LOVIŠTA I
POVRŠINE NA KOJIM SE NE USTANOVLJUJU LOVIŠTA/1. Lovišta/ Članak 11. (3) Po
zakonu o lovstvu /Klasa: 011-01/18-01/126 /Urbroj: 71-06-01/1-18-2 tiskano u Narodnim
novinama (NN 99/2018) dana 09.11.2018.)

Pretvaranje naših otoka u lovišta implicira degradaciju umjesto razvoja otoka u smjeru
održivoga razvoja, stoga su stanovnici Drvenika Velog pokrenuli peticiju protiv
ustanovljavanja lovišta na svom otoku te očekuju od Republike Hrvatske da im prema
njihovom osnovnom ljudskom pravu definiranom i po zakonu Europske unije osigura
pravo na neometano upravljanje vlastitim zemljištem. Osim toga stanovnici i vlasnici
nekretnina i zemljišta ne dopuštaju da se životinje ubijaju na njihovim posjedima i
ogradama jer i one imaju pravo na život. Peticija se također može potpisati i na
sljedećem linku: Peticija protiv ustanovljavanja lovišta

Molimo sve koji žele potpisati peticiju da to naprave što prije jer je krajnji rok za predaju
peticije u Splitsko-dalmatinsku županiju 31. kolovoza 2020. godine.

https://www.peticijeonline.com/peticija_stanovnika_drvenika_velog_protiv_ustanovljavanja_lovita_na_otoku_kao_i_javng_natjeaja_za_davanje_u_zakup_navedenig_lovita

